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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 

ten krásný vánoční čas, kdy se naše 

mysl zklidnila, uplynul. Všichni 

jsme vzpomínali nejen na své blízké, 

ale také na ty, kteří tu s námi již 

nejsou a na ty, kteří nemají takové 

štěstí strávit Vánoce s někým 

blízkým nebo milovaným. Také 

vzpomínáme, jaký byl ten uplynulý 

rok. Sněhové nadílky jsme 

se dočkali sice málo, ale to Vánocům 

neuškodilo. Naslouchejme stále 

hlasu svých srdcí, přestože Vánoce 

pro každého znamenají něco jiného, 

ale společné štěstí a život nás vždy 

bude spojovat. Všichni hledáme 

v životě štěstí, štěstí našeho života 

však vždy záleží na druhu našich 

myšlenek. Ježíšek nám nakládá 

dárky, ale ten nejkrásnější dárek 

nejde zabalit, protože je to život 

sám, je to dar, který nám byl dán 

a my jej střežme s pečlivostí, protože 

tento dar je křehký.  

     Poslední dva roky nemluvíme 

skoro o ničem jiném, než o nemoci. 

Tato zvláštní doba covidí je spíše 

nemocí z krize společnosti 

převažující nad problémem 

zdravotnickým, přestali jsme jako 

společnost vnímat hrozby 

a příležitosti, jak být lepší. Velkým 

tématem je očkování, všude slyšíme 

proč se očkovat a od jiných proč 

se neočkovat. Musí být 

na svobodném rozhodnutí každého 

z nás, jak naloží se svým zdravím 

a životem. Je ale také dobré si klást 

otázky, jestli děláme vždy 

vše správně, jestli, když nás bolí  

 

 

 

 

 

 

záda a necháme si píchnout injekci 

také řešíme, co obsahuje a jaké 

mohou být vedlejší účinky, když 

jsme nemocní a potřebujeme 

antibiotika, jestli je opravdu 

potřebujeme a co způsobují, 

co vlastně jíme a co to jídlo obsahuje 

za různé přísady. Opravdu 

se musíme i na sebe dívat trochu 

kriticky. Dnešní době vládnou 

sociální sítě, kde mnozí pod rouškou 

anonymity dokáží vymýšlet 

nejrůznější a nejneuvěřitelnější 

příběhy a velmi často lživé. Poté 

se informace valí společností a nikdo 

nepátrá po tom, co nebo kde je ve 

skutečnosti pravda. Proto Vás, moji 

nejbližší, zdvořile žádám, pokud 

Vám lékař očkování doporučí 

vzhledem k Vašemu zdravotnímu 

stavu, nechejte se ochránit vakcínou. 

Že nechrání stoprocentně 

je pochopitelné, ale důležité přece 

je neskončit s poškozenými plícemi 

a chránit tak sebe a své nejbližší. 

     Letos v červnu jsme poznali, jak 

jsme bezmocní proti přírodě, kdy 

obce v okolí byly postiženy větrným 

tornádem, které poničilo velké 

množství majetku a také si bohužel 

vyžádalo lidské oběti. Poznali jsme 

také, že se sounáležitostí to není zase 

tak zlé a tisíce lidí pomohlo přiložit 

ruku k dílu nebo materiální pomocí. 

Díky pomoci tisíců pomocníků 

a dárců se podařilo odklízet škody 

a částečně opravovat poničené 

domy. Za to vše jim patří srdečný 

díky nás všech. Naše obec také



 

 

 

 
 

finančně přispěla sousedním obcím 

a naši hasiči, zaměstnanci 

i spoluobčané jak finančně tak 

i fyzicky. Upřímně Vám 

mí spoluobčané děkuji za pomoc 

našim sousedům. 

     Když tak pozoruji život v našem 

malém krásném Josefově, mám 

radost a jsem pyšný, že mohu dělat 

starostu právě u nás a dokud o to 

budete stát, bude mi nadále ctí 

pracovat pro Vás. Dokážeme být 

k sobě ohleduplní a pomáhat 

si a naše pohostinnost je známá 

v širokém okolí. Jak bylo vždy 

zvykem, co jsme si svou pílí 

nevypracovali, to jsme neměli a naši 

obec dobře spravujeme s odkazem 

našich předků pro naše děti. 

     Každoročně Vás ve vánočním 

zpravodaji informuji, co se 

důležitého povedlo. Letos jsme 

dokončili rekonstrukci místního 

rozhlasu, ale ještě musíme posílit 

některá místa ampliony, máme také 

novou rozhlasovou ústřednu, která 

bude zprovozněna po novém roce. 

Vyčistili jsme povrch víceúčelového 

hřiště a vyměnili sítě. Vysázeli jsme 

nové stromy směrem na Prušánky. 

Opět aktivně začali vykupovat 

pozemky na cyklostezku 

do Prušánek. Finančně jsme 

podpořili obce postižené tornádem. 

Finančně jsme přispěli Charitě 

Hodonín na nové auto. Největší akcí 

bylo zbudování sběrného dvora, 

na který nám velmi významně 

finančně přispěl dotací 

Jihomoravský kraj ve výši 

1.000.000,- Kč, pod názvem akce  

 

 

 

 
 

Sběrný dvůr, Josefov, za což 

upřímně za nás všechny děkuji. 
 

Co se nám dosud povedlo 

z nejdůležitějších akcí 
- provedli jsme celkovou opravu 

místního rozhlasu, 

- výsadba stromů na Dolní 

Bojanovice a Prušánky, 

- Změna č. 3 Územního plánu obce 

Josefov, 

- instalace veřejného osvětlení 

v ul. Sportovní, 

- oprava povrchu Výletiště pod 

zeleným, 

- oprava cesty za radnicí a u radnice, 

- oprava parkoviště u radnice, 

- klimatizace kulturního domu, 

- oprava cesty od trojice kolem 

rybníka k Nové ulici, 

- koupě traktoru a travní traktoru, 

- vitríny před obchodem, 

- PD skladu pro požární techniku, 

- vitrína na hřbitově, 

- zrestaurovali jsme sochu sv. Anny, 

- přebroušení parket KD, 

- zavedení soutěže ve sběru 

tříděného odpadu, 

- vytvoření pracovních míst pro 

obec, 

- opakovaně získáváme dotace 

na zaměstnance obce, 

- v ochraně životního prostředí 

udržujeme druhé místo ve třídění 

odpadu na okrese a čelní i v kraji, 

- udržujeme tradice v obci, 

- poskytujeme právní poradenství 

a služby spoluobčanům, 

- podporujeme finančně nejrůznější 

spolky v obci i pořádání akcí, 

- pořádáme velké penzum kulturně-

společenských a sportovních akcí, 

 



 

 

 

 

 

- řádně splácíme úvěr na čističku 

a na komunální techniku. 

- finančně přispíváme Nemocnici 

TGM v Hodoníně a ZŠMŠ 

Prušánky, 

- finančně podporujeme mladé 

rodiny, ale i seniory a nemocné, kdy 

přispíváme sociálním službám 

a mnoho dalšího potřebného pro naši 

obec a občany. 

 

Co se dosud nepovedlo 

z významného 

- zcela dokončit výkup pozemků na 

cyklostezku do Prušánek a tím 

pádem její realizace, 

- získat dotaci na zpevnění statiky 

radnice a rozšíření KD, 

- získat dotaci na most přes 

Prušánku, 

- získat dotaci a pozemky 

na zbudování parkoviště u hřbitova. 

 

Co plánujeme v následujícím roce 

z nejdůležitějšího 

- čekají nás oslavy 240 let 

od založení obce, 

- dokončit veřejné osvětlení v ulici 

Sportovní, 

- nátěr sloupů veřejného osvětlení 

ulice Hlavní v obci, 

- výměna dlažby před kostelem, 

- projektová dokumentace chodníku 

na hřbitov a v případě zisku dotace 

jeho zbudování, 

- opravit chodník autobusové 

zastávky směrem na Dolní 

Bojanovice a Hodonín, 

- pokud stav obecní pokladny dovolí, 

tak zbudovat zastřešení této 

zastávky, 

 

 

 

 

 

- upravit sběrné místo u domečku 

na tříděný odpad, 

- další drobné opravy a údržby 

a akce, 

- podpora Josefského koštu vín, 

- vyřešení nedořešených stavebních 

záležitostí z minulosti, 

- pokračovat v našem kulturně-

společenském a sportovním vyžití 

pro naše občany, při kterých dochází 

k setkávání spoluobčanů a udržování 

společenského a sociálního života 

v obci. 

 

     Úspěšně pokračuje soutěž ve 

sběru tříděného odpadu a je to také 

vidět na příspěvku od společnosti 

ECO-KOM, který rok od roku díky 

soutěživosti spoluobčanů roste. 

Ovšem stejně tak roste podíl 

směsného odpadu i díky tomu, že se 

mírně rozrůstáme, ale hlavně 

se zdražují poplatky za ukládání 

a likvidace odpadů a také jejich 

odvoz. Přestože příspěvek za tříděný 

odpad používáme na snížení nákladů 

za ostatní odpad a jako motivaci 

soutěžícím, tak neustále roste 

finanční podíl, který obec doplácí za 

občany a po kolaudaci v první 

čtvrtině příštího roku bude v provozu 

nově vystavěný sběrný dvůr, kam se 

bude ukládat drobná stavební suť 

a kterého součástí bude 

i kompostoviště. Z těchto všech 

objektivních důvodů jsme byli opět 

nuceni zvýšit poplatek od 1. ledna 

2022 na 600,- Kč/os/rok. Stejný 

problém nastal i u stočného, protože 

neustále roste cena el. energie a také 

nám někdo vypouští do kanalizace,



 

 

 

 

co nemá a tím jede čistička téměř 

non-stop, aby se neotrávila. Zde 

jsme přistoupili ke zvýšení stočného 

od 1. ledna 2022 na 1.200,- 

Kč/os/rok, aby se alespoň částečně 

pokryly vstupní náklady a i zde platí, 

že za své občany obec doplácí 

značné finanční prostředky. Za 

stočné a odpady jsou to statisíce 

ročně! 

     V říjnu letošního roku proběhly 

volby do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu České republiky, co nám 

přinese správa naší republiky pod 

taktovkou nové Vlády uvidíme 

následující roky, že to nebude 

jednoduché, víme všichni. Osobně 

mám radost, že poslancem byl 

zvolen pan Ing. Antonín Tesařík, 

ředitel hodonínské nemocnice. 

Je to velmi slušný a pracovitý člověk 

a k naší obci má velmi blízko, stejně 

tak mám radost, že ministryní 

životního prostředí byla jmenována 

paní senátorka Ing. Bc. Anna 

Hubáčková, která je nám také velmi 

blízká a která tak zúročí svou 

dlouholetou praxi v oblasti životního 

prostředí a věřím, že hodonínsko 

budou reprezentovat důstojně a vždy 

je rádi u nás přivítáme. Tento úspěch 

jim oběma velmi přeji.  

     Děkuji všem, co pomáhají nejen 

mně a obci, ale všem spoluobčanům. 

Zaměstnancům obce za dobrou práci 

pro obec, místostarostovi a mým 

kolegům i kolegyni v zastupitelstvu. 

Vřelé poděkování zaslouží naši 

hasiči, kteří obětavě pomáhají 

nejenom obci a mně, ale také 

spoluobčanům i občanům 

sousedních obcí. Buďme rádi, že  

 

 

 

máme své hasiče, protože 

je potřebujeme pořád. Upřímný dík 

zaslouží i naši myslivci za pomoc 

mně i obci. Bez pomoci Vás, mých 

spoluobčanů, by Josefov nebyl tak 

krásnou a jedinečnou obcí, jakou 

je dnes a věřím, že s Vaší pomocí 

a mojí snahou bude ještě krásnější. 

     Vážení Josefáci i Josefáci 

odjinud, každoročně Vás také zvu 

na tradiční Silvestrovský ohňostroj, 

opět jsem pro Vás s našimi hasiči 

připravil krásnou podívanou. Jsem 

rád, že jsme mohli ohňostroj 

uspořádat, daleko složitější to opět 

bude s nejrůznějšími akcemi 

minimálně v prvním čtvrtletí nového 

roku a vypadá to, že opět nebudou 

plesy. Věřím, stejně jako i Vy, že se 

situace zlepší a my budeme znovu 

svobodně dýchat a užívat si náš 

společenský život v obci. 

     Moji milí spoluobčané, ze srdce 

nám všem přeji do nového roku 

2022 pevné zdraví o síle Gordického 

uzlu, který nic nepřetne, Boží 

požehnání, protože duše je věčná, 

hory štěstí, neutuchající lásku 

bližních, protože láska je štěstí, které 

si dáváme, dobré přátele, pevné 

nervy, ty jsou totiž potřeba vždy 

a cestu k dobré vůli, protože 

na každém člověku jedině dobré je 

jeho dobrá vůle. Mějme se stále 

dobře a buďme k sobě upřímní. 

Věřím, že se nám všem splní 

všechna přání a budeme se vždy 

usmívat s upřímnou radostí! 

Starosta obce  

Vojtěch Pospíšil 

602 246 680 



 

 

 

 

Informace z ohlašovny 
 

NAROZENÍ: 

Ema Šůrková 

Jan Tomančák 

Anna Bílková 

Linda Synková 

Dominika Vlašicová 

 

Markéta Bačová 

Timon Bezděčka 

Valerie Prčíková 

Stella Doležalová 

Vít Redek 

MANŽELSTVÍ: 

  1. 4. 2021  Tomáš Marčík 

   Petra Helekalová 

  5. 6. 2021  Kamil Najgebaur 

   Kristýna Konečná 

19. 6. 2021  Martin Klubus 

   Iva Michnová 

10. 7. 2021  Jiří Bílek 

   Kateřina Komosná 

21. 8. 2021  Přemysl Růžička 

   Helena Vrablcová 

 

ÚMRTÍ: 
Božena Netíková     Miroslav Hložek 

Antonie Kuběnová    Marie Mrláková 

Květoslava Poláchová    Josef Zálešák 

Růžena Prátová     Josef Kudrna 

Margita Klubusová 

 

JUBILANTI:   věk               věk 

Suchánková Simona  50 

Příkaská Jitka   50 

Chludilová Dana   50 

Kůřil Petr    50 

Polách Milan   55 

Janošek Ivan   55 

Prčíková Jana   55 

Lekavá Naďa   55 

Kychler Miroslav   55 

Mrákavová Ilona   55 

Prátová Zuzana   55 

Uhýrková Milena   55 

 

Bílková Marie   55 

Lekavá Vladislava   60 

Ištvánková Miroslava  60 

Redek Jindřich   60 

Piharová Hana   60 

Nesvadba Petr   60 

Pihar Josef    60 

Miklín Milan   60 

Wimmerová Michaela  65 

Hnidák Jaromír   65 

Kudrna Josef   65 

Klubusová Ludmila  65 

 



 

 

 

 

 
     věk 
Hamršmíd Bohumil  65 

Bílková Jiřina   65 

Rampáčková Anna  70 

Netík Milan    70 

Koliba František   70 

Dammová Hana   70 

Filipovič Josef   70 

 

 

 

 

 
     věk 
Nešporová Berta   75 

Štohandlová Marie  75 

Petrášová Anežka   80 

Tománek Václav   80 

Kuběna Bedřich   80 

Kučerová Štěpánka  85 

Macůrková Anna   90 

Obecní úřad přeje do dalších let vše nejlepší, hodně zdraví, štěstí, spokojenosti, 

osobní pohody a vitality. 
 

 

Obecní úřad informuje 
 
Termíny vývozu SKO v obci v roce 2022 
 

Provádí se vždy každou druhou sudou středu: 

Leden    5. 1. 2022 

Únor       2. 2. 2022 

Březen    2. 3. 2022 

Duben  30. 3. 2022 

Květen    4. 5. 2022 

Červen    1. 6. 2022 

Červenec    6. 7. a 20. 7. 2022  

Srpen  17. 8. 2022 

Září   14. 9. 2022  

Říjen                12. 10. 2022 

Listopad           9. 11. 2022  

Prosinec           7. 12. 2022 

 

Kvůli termínu hodů a potřebným dvěma vývozům v červenci, je květnový 

a první červnový vývoz po pěti týdnech, aby vše navazovalo v čtyřtýdenním 

intervalu. 

 

Nebezpečný odpad 

Sběr nebezpečného odpadu se v roce 2021 uskutečnil 5. června 2021 a podruhé 

25. září 2021 na Výletišti pod zeleným, dále se zde uskutečnil sběr objemného 

odpadu. 



 

 

 

 

Odevzdaný nebezpečný odpad: 

 

Olej                   110kg 

Barvy                   250kg 

Pneumatiky                          100kg 

Léky              5kg 

Pesticidy           35kg 

Absorpční činidla a filtrační materiály      30kg 

Obaly obsahující zbytky NL      640kg 

 

Celkem se za likvidaci tohoto odpadu zaplatilo 20.297,98 Kč. 

 

Objemný odpad měl celkovou hmotnost 11,19 t a cena za jeho likvidace činila 

31.309,59 Kč. 

Směsný komunální odpad vyvezený v roce 2021 měl celkovou hmotnost 63,59 t. 

 

Náklady na svoz odpadů v roce 2021: 

 

Směsný komunální odpad: 182.149,70 Kč 

 

Objemný odpad:     31.309,59 Kč 

 

Nebezpečný odpad:    20.297,98 Kč 

 

Separovaný odpad:  180.829,45 Kč 

 

Příspěvek od EKO-KOM na separovaný odpad: 159.189,-  Kč 

 
Krátké zprávy 

 

V naší obci proběhly v letošním roce následující akce.  

  10. 1. 2021 - Tříkrálová sbírka  

  21. 3. 2021 - Smrtnica 

    1. 4. - 3. 4. 2021 - Hrkačování 

  19. 6. 2021 - Josef II. OPEN, turnaj v tenisové čtyřhře 

  13. 7. 2021 - Ruční stavění hodové máje 

  17. 7. 2021 - Podlužácká beseda u cimbálu 

  18. 7. 2021 - Tradiční krojované hody 

  19. 7. 2021 - Tradiční krojované hody 

  20. 7. 2021 - Tradiční krojované hody  

 



 

 

 

 
 

  23. 7. 2021 - Pohodová zábava u cimbálu 

  31. 7. 2021 - Pohárový turnaj ve fotbale  

    7. 8. 2021 - Plkač Trophy Cup 2021, 11. ročník 

    4. 9. 2021 - Zarážání hory 

  11. 9. 2021 - Josefovský helovín 

  2. 10. 2021 - Burčákový pochod  

16. 10. 2021 - Drakiáda 

24. 10. 2021 - Dětský lampionový průvod 

  4. 12. 2021 - Hon MS Diana 

  5. 11. - 7. 11. 2021 - Výstava skla, porcelánu a keramiky 

  5. 12. 2021 - Mikulášská obchůzka  

 

Akce v obci roku 2022 

Leden 

    9. 1. 2022 - Tříkrálová sbírka  

  15. 1. 2022 - Ples SDH Josefov, pyžamový 

  29. 1. 2022 - Dětský krojový ples  

Únor 

    5. 2. 2022 - Ples obce Josefov, Slovácko sa nesúdí 

  27. 2. 2022 - Dětský maškarní karneval 

Březen 

  19. 3. 2022 - Josefský košt vín 

Duben 

    3. 4. 2022 - Smrtnica 

  14. - 16. 4. 2022 - Hrkačování 

  23. 4. 2022 - Josefovské posezení pod zeleným 

Květen 

    7. 5. 2022 - Májový volejbalový turnaj  

    8. 5. 2022 - Operetní představení ke svátku matek  

  21. 5. 2022 - Josef II. OPEN, turnaj v tenisové čtyřhře         

Červen 

  25. 6. 2022 - Dětský den 

Červenec 

  12. 7. 2022 - Ruční stavění hodové máje 

  16. 7. 2022 - Podlužácká beseda u cimbálu 

  17. 7. 2022 - Tradiční krojované hody 

  18. 7. 2022 - Tradiční krojované hody  

  19. 7. 2022 - Tradiční krojované hody 

  22. 7. 2022 - Pohodová zábava u cimbálu 

  30. 7. 2022 - Turnaj ulic v malé kopané  

 



 

 

 
 

Srpen 

    6. 8. 2022 - Plkač Trophy Cup 2022, 12. ročník 

  27. 8. 2022 - Legendární fotbalový zápas Josefáků 

Září 

    3. 9. 2022 - Zarážání hory 

  10. 9. 2022 - Josefovský helovín 

Říjen 

  1. 10. 2022 - Pochod slováckými vinohrady, 44. ročník 

15. 10. 2022 - Drakiáda 

23. 10. 2022 - Dětský lampionový průvod 

Listopad 

11. 11. 2022 - Výstava Kuchyně našich babiček 

26. 11. 2022 - Josefovská setkání 

27. 11. 2022 - Rozsvícení josefovského vánočního stromu 

Prosinec 

  3. 12. 2022 - Mikulášská besídka 

17. 12. 2022 - Adventní turnaj ve stolním tenise 

17. 12. 2022 - Mistrovství Josefova ve stolním Stiga hokeji 

27. 12. 2022 - Štěpánský turnaj ve šnopsu  

31. 12. 2022 - Silvestrovský ohňostroj 

 
Pasport obyvatelstva v roce 2021 
 

OBECNÍ ÚŘAD JOSEFOV 

Ukazatel  Celkem     ženy 

Počet obyvatel k 1. 1. 2021      437     201 

Vývoj obyvatelstva počet živě narozených       10         7 

 počet zemřelých         9          6 

Migrace počet přistěhovalých         8          6 

 počet vystěhovalých         2          0 

Počet obyvatel k 22. 12. 2022      444     208 

 

    



 

 

 
 

Slovo místostarosty 
 

Vážení spoluobčané,  

srdečně Vás tímto opět zdravím a sděluji, že latinsky mluví ti, kterým nestačí 

rodná řeč. V Josefově se snad nadále všichni domluvíme a pracujeme 

s informací, že vědci zjistili, že muži s knírem jsou atraktivnější než ženy 

s knírem. Samozřejmě na radnici jsme si vědomi, že se možná blíží doba, kdy 

přežije ten, kdo má brambory, ne ten, kdo má Ferrari. 

Mám takový pocit, že za pár dní nám počet pozitivně testovaných překročí počet 

obyvatel ČR. 

Samozřejmě nadále chceme s ostatními bojovat rozumem, ale vidíme, že často 

nejsou ozbrojeni. 

Dary zotročují a biče ochočují, nejlépe je nic nepotřebovat. Co je od boha 

divoké, člověk nezkrotí. 

Běžně si kladu neběžné otázky, například mi není vůbec jasné, proč nám Němci 

nevnucují jejich plat a jejich důchody tak, jako nám vnucují „jejich uprchlíky“ 

a „zelenou politiku“? Nevíte to náhodou někdo? Pokud ano, dejte mi prosím 

vědět. 

Neskromně říkám, že pokud se cítíte dobře, tak jsem s Vámi a hlavně vím, 

že máte pravdu.  

Pokud se Vám v tomto textu něco nelíbí, tak to prosím nečtěte. 

Jak říkají naši američtí přátelé, rodíme se nad hrobem a mzdou hříchu je smrt, 

a pokud správně vnímám, tuto chceme pohřbít do nejhlubších jám. Pokud 

to chápeme stejně, tak ani dnešek není vhodný ke zhroucení. Musíme rozjasnit 

svoje chmury, protože špatná nálada z rána přináší chmurný den. 

Tak to s humorem chodí, prostě není pro každého. 

Rohatý řádí a rozohňovadlo může být kde co, což může přinést ponuré 

perspektivy. My máme štěstí, nejen protože náš kraj je vínorodý, ale protože 

přiměřená konzumace vína řeší nejednu potíž, zejména stres, přičemž tento 

údajně vyvolává polovinu nemocí. Mám za to, že stres se dá léčit vínem nebo 

pivem obsahujícím mnoho vitamínů. O vínu se říká, že nemoci léčí. K tomuto 

jsem také dospěl či se dopil. Hlavně se pravděpodobně nemýlím, že abstinenti 

jsou duševně nenormální lidé. Abstinent je v podstatě člověk, který neumí pít 

a aby se společensky neznemožnil, tak tvrdí, že nepije ze zásady. Lidé jsou



 

 

 

k sobě vřelejší, milejší a ohleduplnější jen v případě, že cokoli/to nutně 

potřebují, jinak nadále platí antické homo homini lupus. Jsem si samozřejmě 

také vědom toho, že věrnost má tak vysokou cenu, že ji nikdo nechce zaplatit. 

Mám za to, že na světě jsou dva druhy lidí, tj. ti, kteří berou a ti, kterým 

je bráno. Také mám za to, že je nutné to nějak stabilizovat, hlavně pokud 

si myslíte, že jste tzv. dobří lidé, ale zkušenost mi říká, že většina z nás není.  

Termíny „chci“ a „potřebuji“ znamenají každý něco jiného. Římani říkali, 

že chceš-li mír, připravuj válku. Také říkali, že zlato jsou svaly války.  Já jsem 

doposud zjistil, že lidé reagují buď na strach,  nebo vidinu snadného zisku 

a já mám tedy za to. že je tedy nutné vsadit vše na suverenitu. Prostě z toho 

plyne, že Pánbůh cokoli stvořil pro všechny, jen ty musíš být rychlejší. To vše 

platí pro záležitosti jak osobní, tak obecní a obecné. Samozřejmě suverenita 

neznamená automaticky prosperitu, proto musíme mít správné lidi (řečeno 

indiánskou řečí) jako náčelníky. 

Pan Hvížďala správně uvádí, že v naší zemi nevznikla vrstva lidí, kteří by jako 

politici dokázali chytře udržovat kontakt s dobrými i špatnými lidmi. Jindřich 

Kolowrat Krakovský ještě v devadesátých letech minulého století dodával: 

„V našem státě jsme měli velké procento politiků se špatným charakterem, 

ale kdybychom neměli i dobré politiky, nejsme tam, kde nyní jsme.“ 

Důležité je se řídit vlastním názorem, nikdy se nevzdávat, což nejlépe ilustrují 

slova našeho spoluobčana pana Josefa Bílka: Nikde není tolik hospod, 

aby se nedala postavit ještě jedna.“ 

Ztotožňuji se s Lubomírem Stejskalem a jeho názorem: Upřímně: je mi jedno, 

jakou měl Ježíš barvu kůže či vlasů. Nejspíš nebyl bílý jako křída a blonďatý 

jako obyvatelé středního Švédska. Ale je to stejně jedno. I kdyby, na jeho 

spásném poslání to nic nemění. Určitě ale nebyl černoch, protože to by se to 

o něm vědělo. Takže taková identifikace je nedůležitá. 

Komunističtí soudci říkali: Hanobit socialismus se dá i pravdou! To někde 

napsal pan Steigerwald, a to má samozřejmě pravdu. Připomínám, že komunisti 

byli, jsou a budou traviči studní.  

 

Víte, proč mají včely med? Protože mají královnu. Kdyby měly parlament, 

tak mají hovno. 

Vím, že mne slyšíte, ale neposloucháte. Ve věštírně v Delfách údajně byly dva 

nápisy. Jeden sděloval světu „Poznej sám sebe“ a druhý „Ničeho příliš“. Já bych 

doplnil další: „Vše pomine“.  

Hlavně těm ode mne starším a zkušenějším je určitě jasné, že stáří neznamená, 

že máš pravdu, může to také znamenat, že se mýlíš dlouho. 

V těžkých dobách je strach jediné, co máte, nemáme tedy ještě těžké doby. 

Ovšem když už máme bojovat, musíme si vybrat protivníka tak, abychom nad



 

 

 

 

 

ním vyhráli. Všichni víte, kolik máte financí, ale vůbec nevíte, kolik času Vám 

zbývá. To je opravdu velká válka a napětí. Dost často i velká zábava, které 

nerozumí každý. 

Ještě bych Vám rád sdělil několik postřehů k uplynulému roku 2021.  

Hody dopadly dobře, měli jsme štěstí, tornádo se nám vyhlo a opatření přijatá 

zastupitelstvem za několik posledních let pod taktovkou pana starosty prokázaly 

opodstatněnost poměrně tvrdě vyžadovaných změn, které se některým jevily 

jako neopodstatněné a násilné: 

- naše vyhlášené hody se zatím naštěstí staly neztrátovými, došlo totiž mimo jiné 

již dříve k oplocení výletiště  

- všichni na hodech nosíme papírové náramky jako doklad o zaplacení 

vstupného  

- veškerá informovanost ze strany obce na internetových stránkách 

www.josefov.eu je Vám vždy aktuálně k dispozici 

- hodové nedělní požehnání od 15 hod. (dříve od 14 hodin). Hodina 

je v červencovém horkém počasí hodně důležitá a začátek v pravý čas zvyšuje 

hodnotu následujících chvil 

- obec (za velmi významné pomoci některých spoluobčanů) opakovaně 

a dlouhodobě zajišťovala a zajistila ochranné a desinfekční prostředky. 

Pan starosta tak vytvořil nejenom podlužácký hodový zdravotní standard, to vše 

pro naše zdraví a bezpečnost hodových hostů   

- hodový pondělní rozpis ulic, kudy projde chasa s dechovkou, zvyšuje kulturu 

dochvilnosti, která ovšem dosud není dokonalá. Jeden můj oblíbenec kdysi řekl, 

že na návštěvy chodíme, abychom mrhali hostitelovým časem, to je asi 

k zamyšlení 

- houževnatostí pana starosty jsme již dříve dotáhli úpravy výletiště a také jeho 

elektrifikaci a nový povrch, celé výletiště je legalizováno a je na pozemcích 

obce (podobně jako hřbitov), což byl nadlidský a ekonomický zázrak. 

Jen připomínám, že někteří, a to i neobčané, ale SRDCEM NAŠINCI, své 

majetky na hřbitově DAROVALI obci! Komu jste Vy něco darovali 

za posledních několik let bez daňové vyčuranosti? Nemusíte hned v Prušánkách 

skákat pod vlak, tedy pokud se stydíte, jen je dobré si naše skutky připomenout 

Možná jste si toho nevšimli, ale veškerý mobiliář, který za poslední léta při 

hodech či zarážání hory (a i jiných obecních akcích) používáme, patří naší obci, 

protože pan starosta nejenom snižuje náklady, kde to jde, ale dlouhodobě 

směřuje naši obec k maximální nezávislosti. Téměř neznám jinou obec, 

ale určitě jsou také takové, kde starosta řeší občanům i jiné záležitosti než 

vymáhání placení jejich obecních poplatků. 

Nedávno jsem narazil na text pana Petra Závladského, který mi potvrdil moje 

pocity a světonázor a velmi rád Vám jej zprostředkovávám: 

 

http://www.josefov.eu/


 

 

 

 

 

Vinou presidenta Beneše a jeho následníka Klementa Gottwalda zde byl 

po válce instalován socialismus. Prvý z nich jej vnímal idealisticky, druhý tím 

nejnesnesitelnějším způsobem teroru. 

Přesněji jsem to chtěl formulovat tak, že president Beneš žil v pocitu, že lze 

užít státní moci k jeho ustavení a zavedení, zatímco president Gottwald posunul 

stejnou věc dále tak, že státní moci se musí užít jakkoliv ke stejnému cíli. 

Je nepopiratelné, že všechny socialismy se musí nastolovat silou, protože jinak 

budou odmítány jako hazard se zdravým rozumem, který je schopen vytvářet 

zdroje. Socialismy, všechny, a je jedno, jak se jmenují, se zabývají pouze 

redistribucí cizích zisků. 

Marxisté pro to kdysi dávno vynalezli termín „vykořisťování“, aniž by předtím 

byli schopni rozlišit, že ceny produktů se neskládají pouze z vložené dělnické 

práce, ale také z faktoru vlastního kapitálu, podnikatelského rizika, 

materiálových vstupů, energií a dalších faktorů. A hlavně a nesporně poptávky. 

Ta základní ideologická zkratka vedla k tomu, že pokud se eliminuje (rozuměj 

vyvlastní) soukromý kapitál, pokud budou i suroviny poskytovány státem, pokud 

stát zbagatelizuje podnikatelská rizika, pak skutečně pro dělnickou třídu 

zbude takřka všechna nadhodnota. 

Nikoliv učebnice, ale praxe osvědčily, že ten mechanismus, byť teoreticky 

podložený vědeckou thesí marxistické ekonomie, není životný. Lhostejno, 

zda se podíváme do bývalého Československa, NDR, Polska, Maďarska, 

Rumunska, nebo nověji na Kubu, Venezuelu, či kamkoliv, kde mají pocit, 

že to je dobrý nápad. Všechny tyto státy vykázaly poměrně brzy zaostávání 

životní úrovně, malý ekonomický, vědecký a technologický růst a emigraci 

schopných jedinců do jiných enkláv. 

Všechny ty státy, kde se marxisté, či socialisté pokoušejí se souhlasem lidu 

(nebo bez něj) zavádět tuto doktrínu, vždy skončí na tom, že nejsou schopny 

ekonomické kalkulace, tedy nedokážou objektivně stanovit ceny zboží a ani 

jejich veřejnou potřebu, což jsou nádoby spojité. 

Nadto ještě neumí dobře hospodařit se zdroji, u nerostných látek 

je to markantní, a u finančních podobné. Vždy se jedná o takový model, Tom 

Ostváš:_ú 

 

který cizí zdroje rabuje až do naprostého vyčerpání a když už není kde brát 

a socializovat, zůstává ten státní koncept v koncích, protože zdroje tvořit 

nedovede, pouze využívat a spotřebovávat. 

Třetím faktorem, proč vlastnictví výrobních prostředků v rukou státu (anebo 

dominantní vliv na jejich soukromé vlastnictví) ukazuje svoji neschopnost, 

je nezpůsobilost určit cenu práce. Podobnými mechanismy se stát pokouší 

předvídat, zda cena práce chemika je vyšší, než cena práce horníka, nebo 

naopak popeláře a profesora ekonomie, nebo lékaře. 

 



 

 

 

 

 

Je pochopitelné, že se o to pokouší, ale nikdy se nedopočte objektivního 

výsledku, protože nezná poptávku po práci, ani její výnos a tudíž nevypočte její 

vzácnost, čemuž říkáme jinak cena. 

Nepochopí nikdy stát, že cena práce není jen čistou nadhodnotou, nýbrž 

složeninou, kumulovanou složkou vneseného kapitálu, know-how, řídících 

schopností, té zmíněné manuální práce, technologie a nakonec i rizik s tím vším 

spojených. 

Pracovníci tedy musí obdržet pouze přiměřenou část celkového zisku, protože 

se musí o zisk podělit s poskytovateli kapitálu (různých forem), 

ale i poskytovateli pracovních příležitostí a rizik. To stát nikdy není schopen 

realizovat, pouze v případě monopolu na práci, tedy fašismu, nebo komunismu. 

Ať to budeme zkoumat z jakýchkoliv hledisek, vždy se nutně ukáže, že je sice 

možný státem vlastněný kapitál, je možný monopol na práci, ale vždy bude 

důsledkem ztráta motivace od nejposlednějšího dělníka, přes státního vedoucího 

až po státního plánovače, který má se všemi výsledky nějak ekonomicky 

nakládat. 

Směr, který nepotřeboval ke svému chodu různé skinheadské sociální 

„zařizovače“ se dříve jmenoval obyčejným slůvkem kapitalismus. 

Každému poskytoval naprosto přesnou informaci o tom, nakolik to, co dělá, 

je žádané a potřebné a i tomu problematickému dělníkovi poskytoval přesně 

tolik odměny, za co stála potřeba jeho práce (nikoliv nadhodnota). 

Jistě se hned objeví komentáře, že to byl režim amorální. Hned v zárodku řeknu, 

že nebyl. Naprosto přesně byl schopen rozeznat, že jestliže zájemců o nějakou 

práci je 1000 a potřeba té práce je jen jedna, pak nutně cena je devalvována 

na minimum. A naopak, pokud potřeba práce je v dané odbornosti 1000 lidí 

a je jen jeden, pak zcela pochopitelně je jeho cena obrovská. Tak to funguje. 

Marně lidé klejí, že je v našem státě velká nezaměstnanost. Vinen je stát, který 

umí jen dvě věci: vytvořit neefektivní pracovní místo ve státní správě, které bude 

jen odčerpávat soukromé zdroje, anebo pozvat cizího investora, který sice pár 

míst vytvoří, ale jen potud, pokud jsou mu stanovena privilegovaná pravidla 

(daňové prázdniny, investiční pobídka, či jiné státní zásahy). 

A samozřejmě, protože peněz na ty cíle se bude vždy nedostávat, udaní 

a zreguluje jakýkoliv soukromý pokus o nestátní výkony (ještě by totiž mohlo 
 

být vidět, jak se totéž státu chronicky nedaří) takže jej nakonec označí jako 

selhání kapitalismu, zdroj krizí a všeobecně nežádoucí faktor ve státní 

ekonomice. 

Možná i zde lze nalézt základ celého problému. Stále se hovoří o tom jaký ta, 

nebo ona věc bude mít vliv na státní rozpočet. To je totiž zcela marginální. 

Správná otázka přece zní takto: „jaký to má vliv na mě a mou rodinu, kolik 

zaplatí ostatní za můj efekt a kolik já za cizí“. 

 



 

 

 

 

 

To je jedna ze zbožštělých funkcí státu. Hovoří se o tom, že státní rozpočet 

je cílem a jemu se musí podřídit všechno ostatní. Přitom je to naopak! Stát, 

fungující a nesocialistický, by měl (nedeficitně) pracovat pouze a jen s tolika 

prostředky, které mu veřejnost svěří. Ne s těmi, které uloupí násilím každému 

bez ohledu. 

Řešením malé České republiky není více socialismu, ale méně státu a více úcty 

k soukromému vlastnictví, protože tak se jiným slovem jmenuje kapitalismus. 

Méně státu (co to vlastně je stát?), méně pseudo-práv. Více odpovědnosti 

a zahození principu, že lidé by se beztak rozhodli špatně. 

Kde stát bere tu drzost, že si myslí, že je moudřejší, než jednotliví občané??? 

Nalejte si pohárek dobrého vína a přečtěte si to prosím ještě jednou. Děkuji. 

K aktuální drahotě energií si dovoluji využít článku pana Jaroslav MÍLA 

(bývalý šéf ČEZ a bývalý zmocněnec pro jadernou energetiku): „Nesvádějme 

vše na Komisi a EU. Od počátku jde o selhání národních vlád. Některé země 

využily svého vlivu a cíleně prosazují svoji vizi energetiky v celé EU. 

Nenechávají nic náhodě, do Bruselu posílají kvalifikované odborníky a politiky 

se silným mandátem a významným vlivem. Proč toto naše země neumí, proč 

ve většině případů vše odsouhlasíme a nemáme dostatečně silnou pozici v době, 

kdy je čas na budování aliancí a změnu prvotních návrhů, je otázka, kterou 

by se nová vláda měla zabývat jako první, a to už s ohledem na naše blížící 

se předsednictví. EU není někdo jiný a cizí. EU jsme i my a měli bychom podle 

toho k ní a naší účasti v ní přistupovat. Jde o naši bezpečnost, jde 

o ekonomickou a společenskou stabilitu v naší zemi. Energetika byla vždy 

nástrojem uplatňování zahraničně-politického vlivu jinou než vojenskou cestou. 

Vidíme to na zvyšující se závislosti dodávek plynu z Ruska. Nemáme 

diverzifikované tranzitní trasy, především ze severu na jih přes Moravu a ani 

zdroje plynu. To, čeho jsme v této sféře svědky, je výhodné pro Německo 

a Rusko, ale zcela nevýhodné pro řadu dalších členských zemí EU. Proto 

je nezbytné začít hájit naše zájmy v EU efektivně, včas a hlavně úspěšně, 

a nejen monitorovat vývoj a potom na letišti po návratu konstatovat a vymlouvat 

se, že za vše může někdo v Bruselu. 

K atmosféře v obci je nutno dodat, že věřím, že třídění odpadu bude nadále tvrdě 

vyžadováno a způsob komunikace s obcí, kdy představitelé obce jsou Vám 

téměř 24/7 na příjmu a starají se o Vaši zábavu a existenční potřeby, bude 

pravděpodobně pokračovat. 

Naše obecní vedení tedy - jako pravičáci - má větší sociální cítění než bolševici, 

kterým dlouhodobě a opakovaně vázl rozvoz chleba, a kteří ubytovávali lidi 

v gulagu, který měl nad bránou jen jednu hvězdu. Za naše skutky se nám můžete 

samozřejmě pomstít tak, že nás v nadcházejících volbách nezvolíte.  



 

 

 

Ať žije pětihvězdičkový Josefov a jeho příznivci kdekoli na světě!  

Gambaru! Třiďte odpad! Děkuji za pochopení a přeji Vám pevné zdraví! 

Přemysl Růžička, tel. 602 733 337 

 
Knihovnické okénko 
 

Přeji všem čtenářům 

krásný a ničím nerušený předvánoční čas, žádný stres a žádné hádky, jsou 

tu přece krásné svátky. Doma voní upečené cukroví, okna se zdobí vánočními 

motivy, venkovní světýlka lákají k procházce v nočním klidu. Děti slíbily 

Mikuláši, že se určitě polepší, neboť čert nikdy nespí, jinak by si je do vánoc 

ještě mohl odnést do pekla. A tak očekávají s napětím příchod Ježíška a snaží 

se alespoň chvíli poslouchat své rodiče.  

Když už nadejde večer a my si chceme alespoň trochu odpočinout, v televizi 

samý covid a neustálé strašení lidí, že bude hůř, už všechny lidi unavuje. 

Já osobně se na zprávy nedívám, jak začnou s covidem, přepínám na ČT 2, tam 

jsou pořady (dokumenty) daleko zajímavější a nestresující. Pak po 20 hod. 

si přepnu zase na nějaký zajímavý film na jiném programu, nebo si čtu knihu.  

Mám teď rozečtenou knihu České tajemno a řeknu vám, je to velmi zajímavá 

kniha. V loňském roce jsem se dívala na některé díly v televizi a dost mě pořad 

překvapil. Koupila jsem ji poté manželovi k vánocům a dobře jsem udělala. 

Spokojeni jsme byli oba dva. Pokusím se ji příští rok koupit do naší knihovny. 

A jak mnozí čtenáři vědí, kupuji knihy dle jejich přání. V letošním roce jsem 

koupila 58ks knih různých žánrů od spisovatelů: Nesbo Jo, L’amour Louis, 

Bryndza Robert, Vondruška Vlastimil, Keleová-Vasilková Táňa, Mornštajnová 

Alena, Lednická Karin, Jacobsová Anne a mnoha dalších skvělých spisovatelů. 

Knihy nejen nakupuji, ale musím také starší 

knihy v naší knihovně odepisovat. Letos jich 

je kolem 150ks a tak se v příštím roce můžete 

podívat, zda se vám bude nějaká líbit. Datum 

kdy je dám k nahlédnutí v sále KD, bude 

vyvěšen na nástěnce, hlášen bude místním 

rozhlasem a bude také na stánkách obce. 

Ceny budou asi od 5,- Kč – 10,- Kč za 1ks. 

Ještě jednou přeji všem čtenářům a lidem 

dobré vůle pokojné a ničím nerušené vánoční 

svátky, hodně štěstí, zdraví, lásky a spokojenosti v roce 2022. 

Vaše knihovnice. 

Růžena Hasilová 

 



 

 

 

 

 

Soutěž ve sběru tříděného odpadu 2021 
 

Zastupitelstvo obce Josefov schválilo na svém 16. veřejném zasedání konaném 

dne 21. října 2021, usnesením č. 16/13 odměny motivační soutěže ve sběru 

tříděného odpadu pro soutěžící děti a dospělé. Soutěž bude pokračovat opět 

po Novém roce 2022. 

Zastupitelstvo obce Josefov rozhodlo o nákupu poukazů pro soutěžící na zboží 

v prodejně elektro, hračkářství a sportu. Úspěšným soutěžícím gratulujeme! 

Níže výše odměn a umístění. 

Děti:      Dospělí: 

1. 10.000,- Kč    1. 5.000,- Kč 

2.   7.500,- Kč    2. 2.000,- Kč 

3.   5.000,- Kč    3. 1.000,- Kč 

4.   2.000,- Kč 

5.   1.000,- Kč 

6.      500,- Kč 

7.      500,- Kč 

8.      500,- Kč 

9.      500,- Kč 

10.    500,- Kč 

11.    500,- Kč 

Děti  

konečné pořadí   papír plast nápojový karton celkem 

1. Jakub Kobzík     670 101 4 

 
775 

2. Adam Zhříval     253 335 23 
 

611 

3. Nikol Vlašicová   255 285 14 

 
554 

4. Patrik Holický 

 

108 162 1 

 
271 

5. Karolína Bravencová 104 78 5 

 
187 

6. Florian Hasil  

 

62 84 1 

 
147 

7. Hynek Prčík 

 

57 67 8 

 
132 

8. Josef Prčík ml. 

 

58 67 6 

 
131 

9. Kateřina Formanová  33 89 7 

 
129 

10. Tobiáš Macůrek 

 

66 52 2 

 
120 

11. Tereza Pavlišová 

 

26 83 4 

 
113 

12. Zuzana Esterková 

 

18 17 3 

 
38 

13. Matouš Juřica 

 

11 9 1 

 
21 

14. Matyáš Krejčiřík 

 

7 12 2 

 
21 

15. Michaela Kudrnová 
 

1 16 2 
 

19 

16. Sandra Chludilová 

 

2 3 

  
5 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Dospělí 

konečné pořadí   papír plast nápojový karton celkem 

1. Karolína Benešová  48 148 15 
 

211 

2. Petr Netopilík  90 104 6 
 

200 

3. Helena Pospíšilová  74 83 8 

 
165 

4. Martin Esterka 70 54 5 
 

129 

5. Karolína Uhlíková  24 24 2 

 
50 

6. Jaromír Ištvánek 15 27 4 
 

46 

7. Dana Chludilová  4 7 1  12 

8. Vojtěch Lekavý   1 1  2 

 
Stolní tenis  
 

     V sezóně 2021/2022 má oddíl celkem 15 členů, z toho je 7 dětí. 

     V letošním roce se naše svěřenkyně, Kateřina Formanová (mladší), zúčastnila 

dvou turnajů (Dubňany a Strážnice), kde nás velice dobře reprezentovala 

a z turnaje ve Strážnici přivezla krásné 2. místo. 

     Hrajeme Okresní soutěž, kde základ tvoří 4 hráči s možností jednoho střídání. 

Aktuálně po polovině odehraných utkání jsme na druhém místě (viz tabulka). 

Naším cílem je postoupit do vyšší soutěže.  

     Jak v loňském roce, tak i letos se nebude konat turnaj ve stolním tenise 

pro neregistrované hráče. Důvod je asi všem znám. 

     Tréninky probíhají v sále kulturního domu vždy v úterý a ve čtvrtek od 17:00 

hod. do 19:30 hod. Zápasy se hrají v neděli v 10:00 hod., systémem jednou 

doma a pak u soupeře. 

      Pokud by měl někdo zájem si jen tak přijít zahrát, tak samozřejmě může. 

Sportu zdar. 

Marek Macůrek za TJ Sokol Josefov 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Okresní soutěž 2021 – 2022 

Tabulka po 13 kole 

 
Pořadí Družstvo PU  V R P K Skóre Body 

 
1.  TTC Orel Syrovín A  12  11 0 1 0  156:60  45  

 
2.  TJ Sokol Josefov A  12  10 1 1 0  153:63  43  

 
3.  Tělocvičná jednota Sokol Kyjov C  12  8 1 3 0  138:78  37  

 
4.  Tělovýchovná jednota Sokol Vlkoš, z.s. B  12  8 0 4 0  120:96  36  

 
5.  TJ Sokol Veselí nad Moravou B  12  7 1 4 0  129:87  34  

 
6.  T.J. Sokol Hodonín B  12  6 1 5 0  109:107  31  

 
7.  TJ Sokol Vracov z.s. C  12  5 1 6 0  101:115  28  

 
8.  SKST PLUS Hodonín H  12  4 1 7 0  102:114  25  

 
9.  TJ Jiskra Strážnice z.s. E  12  4 0 8 0  85:131  24  

 
10.  Slovan Hodonín B  12  4 0 8 0  81:135  24  

 
11.  SKST Rohatec D  12  4 0 8 0  102:114  24  

 
12.  TJ Sokol Lužice B  12  2 1 9 0  58:158  19  

 
13.  Tělovýchovná jednota Mikulčice D  12  1 1 10 0  70:146  16  

 

https://stis.ping-pong.cz/tabulka/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606  

 

Postřehy letošního roku 
 

Vážení občané a čtenáři, 

dovolte mi pár postřehů z letošního roku 2021. Tento rok svou zvláštností 

překvapil snad každého občana v naší krásné zemi. Zažili jsme neskutečné 

události, hlavně co se týká počasí a také lidské podpory v těžkých chvílích. Ano, 

píši ohledně pro nás do nedávna nemožném úkazu TORNÁDU, který postihl 

naši krásnou Moravu. Co všechno nám ještě může příroda způsobit? Nikdo 

to neví. Obyvatelé postižených obcí zažili neskutečný smutek, který 

si my neumíme snad ani představit. Zažili však také velkou solidaritu občanů 

snad z celé vlasti. Když jsem procházela zprávy na facebooku z postižených 

obcí, tak jsem si tam všimla jedné krásné básničky. Nevím, kdo je autorem, 

ale je věnovaná těm, kteří pomáhali při likvidaci následků tornáda. 

 

Moravěnko naše milá, 

čím pak sis to zasloužila? 

Každý, kdo má v srdci žal, 

tornádo fakt nečekal. 

 

Též se nikdo nenadál, 

co se bude díti dál… 
 

https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46259/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46229/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46247/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46253/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46232/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46251/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46258/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46242/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46256/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46244/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46235/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46243/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/druzstvo-46250/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606
https://stis.ping-pong.cz/tabulka/svaz-420705/rocnik-2021/soutez-4606


 

 

 

 

 

kolik lásky z toho vzejde… 

slovy popsat prostě nejde… 

 

Mysleli jsme, že jsme „jiní“ - 

přátelští a pohostinní… 

 

Ale nyní vidíš čecha♥ 

všeho nechá, pomoct spěchá… 

 

se srdcem svým na dlani, 

na Moravu uhání… 

dobro, lásku vyloží, 

ruce k dílu přiloží… 

skvělých lidí všude mraky, 

jste úžasní zkrátka taky!!! 

 

Smekáme a pláčem, díky 

Vám všem z celé republiky!!♥ 

 

Stavíte nám domy, střechy… 

díky Slezko, díky Čechy!!! 

 

Díky vám zas bude blaze… 

děkujem všem, a i v Praze… 

byl to záměr těch sil vyšších… 

nechme válek žabomyších… 

 

Snad nám to všem přijde k duhu 

a že dobro pramení, 

již nám nebe kreslí duhu… 

jako dobré znamení…                                                                                                       

 

Díky patří v této době, 

taky Polsku: „Dzieki tobie!“ 

A Rakousku díky obří, 

záchranáři velmi dobří! 

Alle dankbaren leute sagen ,,danke Ősterreich!“ heute. 

 

Díky za tu (v dobu krutou) 

pomoc nám všem nabídnutou, 

od krásného Chorvatska 

„hvala puno hrvatska!“  

                                                                                                                          



 

 

 

 

 

Daleko pak letí díky 

(až ke břehům Ameriky, tak i k Britským) za krajany… 

„thank you all!“ for sending money. 

 

A též velké díky patří 

vám všem, naši milí bratři… 

do slovenskej krajiny „vel’ká vďaka!“ posíláme 

 

od moravskej rodiny, veď tak blízko k sebe máme… 

 

Hrdinové naši praví, 

Morava vás s úctou zdraví… 

všichni zlaté srdce máte, díky moc, že nám pomáháte!!!♥♥♥                                                                                                                                                                                                                                            

 

Myslím si, že není co dodat. 

Růžena Hasilová 

 

PŘIMĚLA ŠPIONKA Z BRNA 

tisíce Němců k dezerci? 

Na fotbalové utkání si přišla užít trochu té zábavy. Jaké je to ale 

překvapení, když na tribuně potká i ministra zahraničí čs. exilové vlády 

Jana Masaryka. Se sympatickou krajankou se dá do řeči a na konci 

rozhovoru jí řekne: „Marš do Washingtonu, na velvyslanectví potřebují lidi, 

co umějí číst a psát.“ Život Boženy Lauwersové nabírá nový směr. 

 

Narodila se v Brně jako Božena Hauserová 

(1914-2009). Odmalička byla mimořádně 

bystrá a nadaná. Po dokončení gymnázia 

se rozhodla pro studium právnické fakulty 

na brněnské Masarykové univerzitě. 

S vědomím toho, že titul bez potřebné praxe 

je užitečný asi jako boty bez tkaniček, 

nastoupila už během studia do advokátní 

kanceláře Aloise Jaroslava Pražáka (1898-

1981), jenž později proslul jako významný 

člen protinacistického odboje. Státní zkoušku Hauserová zvládla v listopadu 

1937 s přehledem a přijala místo v právním oddělení Baťových závodů ve Zlíně.  



 

 

 

 

 

Zde se také seznámila se svým budoucím manželem, Charlesem Lauwersem, 

Američanem belgického původu. 

 

Útěk do Konga 

Své „ano“ si řeknou ve zlínském kostele 16. března 1939, v den vzniku 

Protektorátu Čechy a Morava. Ihned nato proto opouštějí zemi a prchají 

do Belgického Konga, kde pokračují v práci pro Baťovy závody. Obuvnický 

podnik ve středoafrické zemi působí od roku 1936 a dále se rozvíjí, čemuž 

napomáhají i manželé Lauwersovi. Po dvou letech 

se ale rozhodnou změnit prostředí a odletí 

do Spojených států. Doufají, že zde v poklidu 

přečkají těžké časy, válka však zasáhne i zde. 

Krátce po jejich příjezdu do Států totiž Japonsko 

zaútočí na americkou námořní základnu Pearl 

Harbor na Havajských ostrovech, a to vede 

k nevyhnutelnému – vstupu USA do války. Svoji 

povinnost plní i Lauwersovi. Charles obléká 

uniformu a Božena nastupuje na československé 

velvyslanectví ve Washingtonu – podle svých slov 

na osobní výzvu Jana Masaryka (1886-1948), 

s nímž se měla setkat na fotbalovém zápase 

v New Yorku.  

 

Z Božky Barbarou 

Lauwersová stojí čelem k vlajce a s pravou rukou na srdci odříkává: „Přísahám 

věrnost vlajce Spojených států amerických a republice, kterou představuje. 

Jednomu nedělitelnému národu ve svobodě a spravedlnosti pro všechny.“ Píše 

se 1. červen 1943 a česká emigrantka právě získává americké občanství. 

Současně si mění křestní jméno z Boženy na Barbaru a hlásí se do armády. 

„Abych řekla pravdu, doufala jsem, že služba v armádě bude velké 

dobrodružství, které jsem nechtěla zmeškat,“ vysvětluje později Barbara 

Lauwersová své pohnutky. Její očekávání se naplní. Jen co si odbude povinný 

trénink na Floridě a následný důstojnický výcvik v Georgii, který absolvuje 

s excelentním prospěchem, dostává doporučení okamžitě se hlásit opět 

v hlavním městě Washingtonu. 

 

Pracujte a mlčte! 

„Její nadřízení si rychle uvědomili, že pro americké zpravodajství byla díky 

svému cizímu původu, jazykovým schopnostem (mluvila pěti jazyky) 

a prověřeným diplomatickým zkušenostem cenným přínosem,“ uvádí současná 

americká historička Lisa Tendrichová Franková. Lauwersová je přidělena



 

 

 

 

 

k nově zřízené vojenské zpravodajské službě OSS (Úřad 

strategických služeb), předchůdkyni CIA, která v dalších 

letech sehraje pro vývoj války klíčovou roli. Pracovníci 

se tu ale musejí držet velmi přísných pravidel, neboť se zde 

nakládá s nejcitlivějšími informacemi. „Ve Washingtonu 

nás hned začali zpracovávat: Pracujte a mlčte o tom, 

co děláte. Hleďte si jen vlastního a na nic se neptejte. Buďte 

dostupní 24 hodin denně, sedm dnů v týdnu,“ vzpomíná 

rodačka z Brna na své působení v úřadu. 

 

Útok „na hlavu“ 

„Odlétáte do Alžírska,“ dozví se jednoho dne Lauwersová. Krátce po jejím 

příjezdu ale severoafrická kampaň skončí. Spojenecká vojska překonávají 

Středozemní moře a obsazují Apeninský poloostrov. Když jim 4. června 1944 

padne do rukou Řím, otevírá se prostor pro méně agresivní způsob boje – pro 

propagandu. Právě psychologická válka je doménou Lauwersové. Její 

nejúspěšnější akcí je operace s názvem Kysané zelí (Sauerkraut), která vypuká 

záhy po červencovém neúspěšném atentátu na Adolfa Hitlera (1889-1945) 

ze strany odpůrců v jeho vlastní armádě. „Cílem operace Sauerkraut bylo 

demoralizovat německé vojáky v Itálii prostřednictvím dezinformačního 

programu,“ píše tehdejší šéf OSS v Itálii Max Corvo (1920-1994). 

 

Rozkladná seznamka 

Za tímto účele Lauwersová navštěvuje zajatecký tábor v Neapoli, kde vyslýchá 

zadržené nepřátelské vojáky a snaží se zjistit, kdo z nich je Hitlerovi oddaný, 

a komu už se naopak jeho fanatismus zajídá. „Ti, kteří byli ochotni 

spolupracovat se Spojenci, dostali zfalšované identifikační papíry, aby se mohli 

vrátit do svých řad a tam roznášet tisíce letáků s nepravdivými zprávami,“ uvádí 

Tendrichová Franková. Operace má úspěch, a někteří němečtí vojáci Spojencům 

navíc donesou i hodnotné zpravodajské informace zevnitř nepřátelského 

tábora… Další způsob, jímž Češka v americké uniformě nahlodává německou 

morálku, je akce, při níž zakládá fiktivní Ligu 

osamělých válečných žen. Prostřednictvím 

německy psaných brožurek pak mezi vojáky 

wehrmachtu zasévá názor, že když si na 

klopu uniformy připnou obrázek srdce, zajistí 

jim to úspěch u žen. „Zprávy o Lize pronikly 

do německých řad a způsobily stesk 

po domově a další nesouhlas s válkou,“ 

vysvětluje americká historička s tím, že v důsledku této kampaně dezertuje 

minimálně 10 000 Němců!   

 



 

 

 

 

Odláká našince 

I díky tomu mohou americké divize rychleji 

postupovat nepřátelským územím a na jaře 

1945 už se blíží k jižní německé hranici. 

Vytrvalý odpor wehrmachtu se Lauwersová 

pokusí oslabit kampaní tentokrát 

zaměřenou na své původní krajany, 

Čechoslováky. Pomocí letáků 

a rozhlasového vysílání se k nim obrací 

s výzvou, aby opustili německé řady, do 

nichž byli, coby občané protektorátu, 

zpravidla donuceni vstoupit. Její volání vyslyší na 600 Čechů a Slováků. 

Za tento počin Lauwersová v dubnu 1945 obdrží jedno z nejvyšších amerických 

vojenských vyznamenání, Bronzovou hvězdu. „Patřila k nejlepším. Těžko lze 

najít srovnání. Třeba já jsem takové výsledky neměla. Opravdu vyla výjimečná,“ 

říká na adresu Lauwersové její bývalá kolegyně z OSS, Elizabeth McIntoshová 

(1915-2015). 

Varování před komunisty 

Jen co odezní poslední výstřely války, vrací se Lauwersová do Československa. 

Třebaže je válečnou hrdinkou, která velkou měrou pomohla k porážce nacismu, 

doma se na ni mnozí dívají skrz prsty. „Zaměstnání jsem v Brně sháněla marně. 

I u těch největších soukromých podniků mi dávali najevo, že jsem sloužila 

ve špatné armádě,“ vzpomíná na návrat do země, kde už v té době bují silné 

prosovětské nálady. Komunistický tlak je tu ale čím dál citelnější 

a prozřetelnější část národa už ví, k čemu se schyluje. Patří k ní i lidovecký 

poslanec Ivo Ducháček (1913-1988), jenž se s Lauwersovou zná a doporučí 

jí raději znovu emigrovat. „Brzy se změní poměry a po tobě půjdou komunisté,“ 

varuje ji. 

Vedle prezidentů 

Na Nový rok 1948 už je Lauwersová zase v Americe. Na živobytí si vydělává, 

jak jen to jde. Prodává klobouky, asistuje v zubní ordinaci a nějakou dobu 

je slyšet i na vlnách rozhlasové stanice Hlas Ameriky. Nakonec začne pracovat 

v Knihovně Kongresu, kde se setká se svým druhým manželem Josephem 

Junoszou Podoským. S Charlesem se rozvedli krátce po válce, neboť se během 

doby, kdy se nemohli vidět, odcizili. Po odchodu do penze v roce 1968 se nyní 

již Lauwerská-Podoská usazuje ve Vídni, kde pomáhá emigrantům z východní 

Evropy, zejména pak z Československa. První Češka, která sloužila v americké 

armádě, umírá v srpnu 2009 ve věku 95 let. Díky své službě za války 

je pohřbena na Arlingtonském národním hřbitově, kde kromě vojáků spočívají 

i američtí prezidenti. 

zdroj History revue, transkripce Vojtěch Pospíšil ml. 

 



 

 
 

 

 
 

 

 

Šumperák:Nejslavnější 

český dům 
Je nezaměnitelný. Stojí v každé druhé vesnici a minimálně jeden najdete 

i ve většině měst. Ve své době symbol moderního bydlení, přesto 

akademickými architekty opovrhovaný.  

Počátkem 60. let soudruzi preferují bydlení hromadné 

alias paneláky, které jsou patřičně progresivní a podporují 

kolektivního ducha. Neuvědomělí občané však chtějí 

bydlet ve svém. V roce 1963 se pro ně rozhodne architekt 

samouk Josef Vaněk (1932-1999) navrhnout moderní, 

ale jednoduchý a finančně nenáročný dům. Nadchne 

ho ten, který v roce 1958 vymyslí Vladimír Kalivoda 

(1927-2005), architekt z Valašského Meziříčí, pro ředitele 

Brandýských strojíren Zdeňka Dobeše. Ofotí si stavební 

plány a vychází z nich při práci na vlastním, bruselským



 

 

 

 

stylem ovlivněném návrhu na Typový dům V. Ten se poprvé z papíru přenese 

do reality v roce 1965 v Rapotíně na Šumpersku. „Manželé Kocúrkovy, kteří 

si právě vyřizovali stavební povolení, Vaněk tehdy přesvědčí, že jejich projekt 

je špatný, a navrhne jim lepší,“ píše Tomáš Pospěch (*1974) ve své knize 

o fenoménu Šumperák. Z domu se stává atrakce, na kterou se jezdí dívat lidé 

z celé republiky, a také se začínají pídit po plánech. „Se žádostí o projektovou 

dokumentaci přicházely denně desítky lidí,“ vzpomíná Vaněk, který lidem 

věnuje veškerý volný čas. Radí, provádí individuální úpravy na přání a často 

na stavbu osobně dohlíží. Dokumentaci prodává zhruba za 840 korun, 

což ho přivede do maléru, když na něj soudruzi zakleknou pro nedovolené 

podnikání. Nakonec se tedy nechá zaměstnat v družstvu Kovostav, aby mohl 

plány prodávat legálně. Prodá jich přes 5000. Lidé si je však tajně kopírují, takže 

je počet postavených domů odhadován na 20 000. Nikdy předtím ani potom 

už se žádný typ rodinného domu takové obliby nedočká. 

zdroj Epocha, transkripce Vojtěch Pospíšil ml. 

 

Poplatky v obci Josefov na rok 2022 
 

Informujeme občany, že pravidla placení poplatků jsou v roce 2022 stejná jako 

v letech minulých. 

Poplatky za směsný komunální odpad (SKO) musí být uhrazeny do 30. června 

2021, v případě, že výše poplatku za SKO převyšuje 1.000,- Kč, je možno 

poplatek uhradit ve dvou splátkách, první do 30. června 2022 a druhou 

nejpozději do 30. listopadu 2022. 

Poplatky za stočné se budou hradit 2x za rok: 1. splátka ve výši 50% je splatná 

do 30. června 2022, 2. splátka ve výši 50% je splatná do 30. listopadu 2022. 

Ostatní poplatky se hradí nejpozději do 30. listopadu 2022. 

SKO – popelnice (600,- Kč osoba/rok) 

Stočné (1.200,- Kč osoba/rok) 

Poplatek ze psů (50,- Kč rok/pes a 65,- Kč rok/každý další pes a rok) 

Voda ve vinných sklepech (50,- Kč/m
3
) 

Voda ve sklepech se platí čtvrtletně v místní knihovně v její otevírací době, 

harmonogram na rok 2022 bude uveden v příštích Josefovských zprávičkách. 

Číslo účtu pro úhradu poplatků (mimo vody ve sklepech, ta se hradí hotově): 

24629671/0100, variabilní symbol: číslo rodinného domu. 

 
 



 

 
 
 

Novoroční SMS a vtipy 

Andílkovi pošeptám, děkuji, žes při mně stál, tobě, bože, za lásku tvou, 

za ochranu a víru mou, a vám všem ať zdraví máte, lásku v sobě uchováte. 

Krásný rok 2022 přeje… 

Do nového roku přeji pevné zdraví, úspěchy a štěstí v lásce. A navzdory 

politikům a té vládní chásce přeji taktéž tučné sumy na výplatní pásce. 

Odšpuntujme lahvinky a nadělujme pusinky. Ať starosti se zruší a nahradí je klid 

a pokoj v duši. Ať splní se ti vše, co se ti hlavou honí, a ve tvých očích se jen slzy 

radosti a štěstí rojí.  

Silvestr se musí slavit pěkně tvrdě, zvesela, aby o tom na druhý den také játra 

věděla. Čím víc budete na Silvestra pařit, tím víc se Vám bude v novém roce 

dařit. Krásný Silvestr a Nový rok. 

Hodně štěstí, pytel zdraví, spokojenost, jak se praví, také lásky moc a moc, 

abyste se měli rádi, to vám přejem na ten další rok a máme vás rádi moc. 

Zapálil jsem rachejtli, ozvala se rána. S natrženou prdelí nedožiju rána. Doktoři 

se radili, k smrti už jen krok. Pak mi prdel zašili, šťastný nový rok... 

Oslavujte s mírou, ať Vám jídlo nevyletí dírou. Žádný modřiny a boule, ať Vám 

šampus neustřelí koule. V dalším roce pak, hochům nepostavil by se pták. 

Děvčata by byla smutná asi, nastaly by smutné časy. Vše nejlepší v novém roce 

přeje… 

 

Miláčku, jsem tlustá? Zlatíčko, ty nejsi tlustá, jsi prostě připravená na zimu. 

Dneska jsem přemluvil manželku, že si budeme hrát na doktora. Souhlasila 

a dala mi termín na červen. 

Maminko, mohl bych dneska jít s kamarády ven? Jaroslave, je ti dvaatřicet, 

ty by ses hlavně neměl už vracet. 

Dopis Ježíškovi: „Milý Ježíšku, naděl, prosím tě, mamince tučné konto a štíhlou 

postavu. A nespleť to jako loni!” 

Mudruje chlapík v hospodské partě kamarádů: „Víte, chlapi, ta moje stará není 

až tak zlá a protivná ženská. Takhle před vánoci mi dokonce koupí domů rum. 

Akorát mi vadí, že do něj míchá to cukroví.“ 

Ve škole měli žáci za úkol napsat slohovou práci na téma „Jak jsem strávil 

vánoční prázdniny”. Honzík napsal: „Děkuji, výborně.” 

 



 

 

 

 

 

Rok 2021 byl pro nás všechny velmi těžký. 

Opět jsme se potýkali s projevy sucha, 

přívalovým deštěm a přibyl další přírodní jev 

- tornádo. To naše území zasáhlo a značně 

poznamenalo. Děkuji všem, kteří se jakkoli 

zapojili do pomoci s odklízením škod 

způsobených tornádem.  

 

Stále nás velmi trápí COVID-19. Všichni 

s ním bojujeme, jak je jen v našich silách. 

Děkuji všem a zejména zdravotníkům, kteří 

pomáhají zvládat tuto pandemii. 

 

Přeji vám krásné prožití svátků vánočních 

a do nového roku přeji co nejméně 

problémů, mnoho úspěchů, úsměvů a především hodně zdraví! 

 

Ing. Bc. Anna Hubáčková 

senátorka za Hodonínsko 
 

 

SSSbbbooorrr   dddooobbbrrrooovvvooolllnnnýýýccchhh   hhhaaasssiiičččůůů   JJJooossseeefffooovvv   
 

Vážení spoluobčané, 

blíží se nám konec roku 2021, jak je dobrým zvykem na jeho konci bilancovat 

jeho průběh. Bohužel nezačal vůbec dobře. Díky vládním nařízením, covid-19 

neproběhl úžasný ohňostroj, ani výroční schůze a taky jsme museli zrušit náš 

pyžamový ples, což nás velmi mrzí. Další omezení nenechaly dlouho na sebe 

čekat v podobě omezování výjezdu pro všechny jednotky dobrovolných hasičů, 

aby se zamezilo kontaktu osob. I tak jednotka byla vždy připravena k pomoci 

občanům a obci Josefov. Probíhalo pálení klestí na spáleništi, 2 sběry železa 

a elektrodpadu, Plkač Tropy Cup, kde se tradičně podílíme na organizaci 

a dohlížíme na bezpečnost závodníků. Taky různé technické a organizační 

pomoci obci Josefov. Rok 2021 se zapíše do historie velmi černým písmem, dne 

21. 6. 2021 udeřila velmi silná bouře, kdy spadlo nebývale množství vody a byla 

vytopena sousední obec Dolní Bojanovice, ale taky část obce Josefov. Velmi 

silné krupobití způsobilo vytopení stájí rodiny Hanákovy a vyvrácení stromů 

u hřbitova. Naše jednotka pomáhala s čerpáním vody a úklidu stájí a likvidací



 

 

 

spadlých stromů. Bohužel to byla jen předvěst toho, co se odehrálo 24. 6. 2021. 

Kolem cca 17.00 až 18.00 udeřilo nebývalou silou obrovské tornádo síly F4, kdy 

meteorologové odhadli sílu až kolem 340km za hod. i více. Tenhle živel dokázal 

srovnat se zemí obce Hrušky, Moravskou Novou Ves, Mikulčice, Lužice, 

část města Hodonín a Pánov. Naše jednotka vyjížděla kolem 20.30 do obce 

Mikulčice v počtu 6 osob. Po příjezdu do obce, kde už bylo cca kolem 400 

hasičů po nahlášení na krizovém štábu na KD, jsme se spojili spolu se SDH 

Mikulčice a uklízeli jsme příjezdovou cestu od Lužic směr Moravská Nová Ves. 

Pak jsme byli přiděleni k USAR týmu, to jsou špičkoví kynologové, kteří 

prohledávali v ulici u rybníčku cihelna v rozvalinách domů pohřešovanou 

osobu. Naštěstí dopadlo vše dobře. Jednotka byla odvolána v ranních hodinách 

a následně povolána 26. 6. k našim úklidovým pracím do obce Mikulčice, 

kde vykonávala práci s motorovými pilami a úklid popadaných kmenů stromů. 

Dne 27. 6. opět jednotka povolána do akce čerpaní vody a úklid v obci Lužice. 

Chtěl bych velmi poděkovat: Jiřímu Hasilovi, Emilu Vnenčákovi, 

Jiřímu Petříkovi, Radkovi Piharovi, Lubošovi Kolibovi, Martinovi Klubusovi, 

Romanovi Piharovi, Michalovi Ištvánkovi, jednotce SDH Mikulčice, kolegům 

z naší jednotky, kteří pomáhali individuálně svým rodinám v postižených 

oblastech. Dále patří díky všem jednotkám, zdravotníkům, policistům, starostům 

a dobrovolníkům, kteří přispěli jakýmkoliv způsobem po této zkáze. Doufejme, 

že už nic tak strašného nás nepotká. Závěrem bych Vám chtěl popřát krásné 

Vánoce a do Nového roku hodně zdraví a vždy Vás tady zvu na náš Ples, 

bohužel se s velkou pravděpodobností neuskuteční z důvodu epidemiologické 

situace kvůli pandemii covid-19. 

velitel SDH Josefov 

Emil Vnenčák  

       

                                                   

 

 

 

                      



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vojtěch Pospíšil, Přemysl Růžička, Radka Pospíšilová, Růžena Hasilová, 

Marek Macůrek, Vojtěch Pospíšil ml., Lenka Pecúchová, Emil Vnenčák. 

Náklad: 160 ks 

Tisk: Obec Josefov 


